
     

Zápis z porady starosty se zastupiteli městyse Choltice 

Porada 2/2015  Datum: 19. 1. 2015 
 
Přítomní:  P-přítomni, N-nepřítomni, O-omluveni 

Starosta : Bolek Tomáš Mgr. (Bol) P   
Místostarosta : Pavlík Jan Mgr.     (Pav) P   

Augustinová Jana (Aug)  O Fižová Vendula (FižV) P Horák Mir. Ing. (Hor) P 
Čermák Jan (Čer) O Havlík Rud. Ing. (Hav) P Málek Jan Ing. (Mál) P 
Fižová Marie Ing. (FižM) P Heřmanová Olga (Heř) P Minařík David (Min) P 

Osadní výbor LEDEC :  
HOSTÉ :  

 
Program jednání: 
 

1. Plán porad a zasedání 
2. Připomínky zastupitelů 
3. Vyhlášení konkurzu na ředitele ZŠ Choltice 
4. Smlouva o spolupráci mezi obcemi ve formě poskytování pečovatelské služby 
5. Návrh na zařazení opravy střechy kaple sv. Romedia do Havarijního programu 

Ministerstva kultury ČR 
6. Oprava kapličky sv. Jana Nepomuckého 
7. Rekonstrukce prostor depozitáře 
8. Různé 

  
Průběh jednání a závěry: 
 
add 1. Plán porad a zasedání 
26. 1. 2015 se zasedání zastupitelstva neuskuteční. 
26. 1. 2015 – porada zastupitelů (od 18.30 na úřadě městyse) 
9. 2. 2015 – porada zastupitelů (od 18.30 na úřadě městyse) 
 
add 2. Připomínky zastupitelů 
Ing. Miroslav Horák upozornil na kaluž v ulici U Obory. Starosta přislíbil, že osobně místo 
prohlédne a posoudí. Úpravy povrchů silnic se uskutečnily již v Podhorkách, začalo se v Severní 
ulici a pokračovat se bude i v ulici Na Hlásku. Starosta se v této souvislosti vyjádřil také 
k podnětům stavební komise z minulé porady zastupitelů ohledně úpravy dopravního značení v 
městysi, které se v tuto chvíli sumarizují – k podnětům podaným na odbor dopravy Městského úřadu 
Přelouč bude přidán i další, a to na úpravu dopravního značení u ZŠ Choltice a na náměstí sv. 
Trojice. Zároveň zastupitele informoval, že Správa a údržba silnic Pardubického kraje začala kácet 
nebezpečné stromy u silnice od křižovatky Na Medenici k Cyklosu. 
 
Ing. Jan Málek upozornil na potřebu údržby příkopu u silnice mezi Antoníčkem a obcí Svinčany. 
Starosta přislíbil, že na místo vyšle technika městyse Pavla Vančuru, aby vyhodnotil situaci. Ing. 



Málek zároveň požádal o vyčištění kanalizačních vpustí v městysi. Starosta odpověděl, že práce na 
čištění již probíhají. 
 
Ing. Marie Fižová se zeptala starosty, zda zjistil podrobnosti ohledně veřejné zakázky na 
kontejnerové vozidlo. Ing. Fižová stále nenalezla, kde by byla veřejná zakázka vypsána. Starosta 
odpověděl, že zaslal do 3L Studia, která pro nás žádost o dotaci zpracovávala, prosbu o informaci, 
poskytne ihned, jakmile ji bude znát. 
 
Vendula Fižová vyřídila poděkování do Miloslava Pechmana za dar od městyse Choltice, který mu 
byl předán zástupkyněmi sociální komise za péči o kapličku sv. Antonína.  
 
Ing. Rudolf Havlík opětovně požádal starostu o zaslání studie od 3L Studia, s. r. o. k třídění odpadů. 
Starosta toto přislíbil. 
 
add 3. Vyhlášení konkurzu na ředitele ZŠ Choltice  
Ředitel ZŠ Choltice Mgr. Aleš Kalina oznámil na posledním zasedání zastupitelstva v roce 2014 
svůj záměr odejít ke konci tohoto školního roku 2014/2015 do důchodu. Městys Choltice má za 
povinnost jako zřizovatel vyhlásit konkurz. Starosta městyse požádal Mgr. Jana Pavlíka, a jeho 
prostřednictvím školskou komisi, o přípravu podkladů ke konkurzu. Seznámil také zastupitele 
s harmonogramem realizace konkurzu. Jméno nového ředitele či ředitelky školy by mělo být známo 
do konce dubna. Na návrh konkurzní komise ho do funkce bude jmenovat starosta městyse. 
 
add 4. Smlouva o spolupráci mezi obcemi ve formě poskytování pečovatelské služby 
Starosta přednesl doplňující informace ke smlouvě o spolupráci mezi obcemi ve formě poskytování 
pečovatelské služby. Zastupitelům byla nejasná především kalkulace služby. Město Přelouč dle 
informací starosty, které získal od vedoucí sociálního odboru přeloučského městského úřadu 
vychází z kalkulace za třetí čtvrtletí roku 2014 za pečovatelské služby. Částku 304 014 Kč 
(započitatelné náklady) vydělí počtem všech klientů pečovatelské služby (v současné době 61 
klientů), dále počtem dnů v daném čtvrtletí (např. 90 dnů). K vypočtené částce se přičtou náklady 
na ujeté kilometry do a z obce, tj. 18 km obě cesty, průměrný náklad na 1 km k nám činí 6,15 Kč. 
Částka za 1 den poskytování služeb tak činí 166,07 Kč. Tato částka se následně vynásobí počtem 
dnů, kdy byly poskytovány služby, a vyfakturuje obci. Částka se tak bude čtvrtletně měnit, dle počtu 
klientů i dle ostatních proměnných. Ceník úkonů pečovatelské služby je platný od roku 2008. 
Ing. Marie Fižová se zeptala, proč mezi započitatelné náklady patří i příspěvek na stravu 
zaměstnancům pečovatelské služby, proč toto není v rozpočtu města Přelouč. Starosta přislíbil 
zjistit. 
Ing. Jan Málek se zajímal, kolik zaměstnanců pečovatelská služba má a zda budou tato příslušná 
vyúčtování dále přílohou faktur. Starosta rovněž přislíbil zjistit odpověď. 
V. Fižová se zeptala, zda i nadále bude starosta městyse vydávat souhlas žadatelům o 
pečovatelskou službu, starosta odpověděl, že ano, že příslušné žádosti bude schvalovat nejprve on. 
Zároveň se zeptala, jakým způsobem bude uzavřena smlouva, zda teď rámcová a poté čtvrtletní 
dodatky se změnami výpočtu – starosta odpověděl, že bude uzavřena smlouva s principem výpočtu a 
následně budou ke čtvrtletním fakturám dokládány výkazy.  
Ing. Miroslav Horák se zeptal, proč je mezi započitatelnými náklady pečovatelské služby tak 
nákladné pojištění, starosta přislíbil zjistit. 
 
add 5. Návrh na zařazení opravy střechy kaple sv. Romedia do Havarijního programu MK 
ČR  
Starosta seznámil zastupitele s výsledky kontrolního dne, který se uskutečnil v minulém týdnu, 
ohledně opravy střechy kaple sv. Romedia. Po konzultaci s památkáři bylo domluveno, že městys 
zajistí vysokozdvižnou plošinu a bude provedena obhlídka kupole kaple, kdy se zjistí způsob 
ukotvení kříže, místa, kudy do kaple zatéká, a bude opraveno. Památkáři v tuto chvíli zpracovávají 
žádost městyse, aby bylo možné obhlédnout i vnitřní část lucerny kaple. Na případnou opravu 
střechy kaple sv. Romedia z Havarijního programu MK ČR by mohlo být dle informací starosty 



městyse uvolněno až 350 tis. Kč. Spoluúčast městyse činí 45 % výše dotace. Pokud by nebylo nutné 
rozkrývat kupoli, opravil by se celý žlab na kapli. Starosta se zároveň svých předchůdců zeptal, kdy 
byla naposledy opravována okna v lucerně, ing. Málek informoval, že po orkánu Kyrill v roce 2007. 
 
add 6. Oprava kapličky sv. Jana Nepomuckého 
Starosta seznámil zastupitele se stavem kapličky sv. Jana Nepomuckého. Kaplička je ve špatném 
stavu, podemílá ji spodní voda, ohrožuje vlhkost. Hrozí nebezpečí vyvrácení stavby. Podle 
restaurátorské zprávy Ondřeje Sigmunda a sochaře Martina Kovaříka je potřeba opravit celou 
kapličku, i s okolní zdí, podříznout ji a udělat odvodnění. Celkové náklady byly vyčísleny na             
413 120 Kč. Starosta požádal komisi pro památky, aby posoudila předložený restaurátorský záměr 
na opravu kapličky a restaurování sochy a doporučil, aby se o dotaci žádalo až v příštím roce. 
Kaplička se sochou je totiž vedena v Ústředním seznamu památek pod stejným rejstříkovým číslem, 
jako zámek s kaplí, a bohužel nelze žádat o dvě dotace na jedno rejstříkové číslo. Prioritní pro 
letošní rok je oprava střechy kaple sv. Romedia. Letos by se tak podle něj mělo připravit pouze 
závazné stanovisko a poptat restaurátor. Kaplička byla naposledy restaurována v 70. letech 20. 
století. Je povinností obce se o kapličku starat, neboť je v seznamu kulturních památek. 
 
add 7. Rekonstrukce prostor depozitáře 
Ing. Marie Fižová se zeptala, zda se tedy uvažuje o získání financí z dotačních titulů na vybavení 
depozitáře.  Starosta odpověděl, že technik městyse Pavel Vančura v tuto chvíli připravuje ve 
spolupráci s kastelánem Lukášem Rychteckým žádost o dotaci na výměnu oken v depozitářích. Jde 
celkem o sedm oken, odhadovaná cena je 120 tis. Kč. Spoluúčast městyse by byla 20 %. Starosta 
vyvolá jednání s památkáři, zda je nutné zachovat současný vzhled tří rohových oken, či je možná 
jiná varianta.  
Ing. Málek k tomu podotkl, že by se přimlouval i o podání žádosti o dotaci na kulturní akce, která 
byla pravidelně městysi připisována ve výši 10 tis. Kč. Starosta městyse o danou dotaci nechce 
z důvodu zvýšené administrativy žádat. O podání žádosti se přimlouvá i Vendula Fižová, Ing. Marie 
Fižová uvedla, že o dotaci chce žádat Lenka Brožková pro spolek Deštník. 
Starosta v této souvislosti dal podnět k diskusi ohledně změny vstupu na diskotéku, který by byl nově 
v prostorách bývalého kontejnerového hnízda. Tím by mohlo dojít k uzavření nádvoří plotem a 
vnitřek zámeckého areálu by se uchránil před nekalou noční návštěvou. Se změnou vstupu by došlo 
také k vyřešení situace vstupu do sklepa a opravě toalet. Uvažované parkoviště u čp. 2 by však ani 
v budoucnu nebylo uvolněno jako parkoviště pro účastníky diskotéky (dotaz p. Heřmanové). 
 
add 8. Různé 
Ing. Málek se zeptal na kanalizaci a opravu povrchů v ulici Hellichova a U Školy, starosta 
odpověděl, že v současné chvíli není žádná nová informace. 
 
Ing. Málek požádal o možnost zkontrolovat plnění usnesení za loňský rok, starosta mu přislíbil 
schůzku dne 28. 1. 2015 od 9 hodin. Závěry kontrolního výboru budou předneseny na únorovém 
zasedání zastupitelstva. 
 
Starosta městyse informoval zastupitele o plánované schůzce s JUDr. Vorlovou ohledně nájemní 
smlouvy zámeckých prostor a ohledně smlouvy s TJ Slavojem o převodu pozemku a nabídl 
zastupitelům účast na této schůzce.  
 
Starosta připomněl zastupitelům, aby mu e-mailem zaslali své dotazy na ředitele SOPu Přelouč 
Ivana Hrůzu, který bude zřejmě hostem některé z pracovních porad zastupitelů v únoru. Ing. Havlík 
v té souvislosti shrnul zjištěné informace o třídění odpadů v jiných obcích, Ing. Fižová vyvolala 
diskuzi ohledně znevýhodnění seniorů v bodovém systému za vytříděný odpad. Vše bude 
prodiskutováno na další pracovní poradě, včetně návodu pro občany. Ten se objeví v příštím čísle 
Choltického zpravodaje. Starosta zároveň připomněl Ing. Havlíkovi nutnost vyřešit technickou 
stránku věci s technikem městyse Pavlem Vančurou. 

Zapsala: Vendula Fižová 


